
Udvalget for Udlændinge- og Integrationspolitik

Til: Justitsministeren

Dato: 22. december 2011

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UUI alm. del

Spørgsmål 148
Den tidligere regering ændrede i 2010 praksis, således at der ved tildeling af
humanitært ophold ikke længere lægges vægt på, hvorvidt den nødvendige
behandling i hjemlandet reelt er tilgængelig for den enkelte. Der gives derfor
afslag på humanitær opholdstilladelse til alvorligt syge mennesker med hen-
visning til, at der er behandlingsmuligheder i hjemlandet, uanset at behandlin-
gen er så dyr, at den enkelte ansøger reelt ikke har adgang til behandlingen.
Kan ministeren oplyse, om regeringen overvejer at ændre denne praksis, så-
ledes at den enkeltes persons reelle adgang til behandling igen tillægges
vægt i en sag om humanitær opholdstilladelse?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Johanne Schmidt-Nielsen (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Johanne.Schmidt-Niel-
sen@ft.dk og til udvalg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Trine Bramsen
formand
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